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مدیرکل حفاظت محیط زیســت خوزستان با 
اشــاره به وضعیت آبگیری تالاب های استان، 
گفت: با توجه به گرمای هوا و تبخیر شدید، اگر 
حق آبه ها اختصاص داده نشود متاسفانه احتمال 
دارد وضعیت تالاب های خوزستان رو به افول 
برود و در نتیجه خدمات اکوسیســتمی آن ها 
کاهش یابد.داوود میرشــکار مدیرکل حفاظت 

محیط زیست استان عنوان کرد
تبخیر شدید آب تالاب های خوزستان 

ثبت ۴۹ روز ناسالم از ابتدای امسال
اظهار کرد: چالش های حوزه محیط زیســت، 
چالش و دغدغه یک ســازمان نیســت بلکه 
دغدغه آحاد مردم است و مسئولیت اجتماعی 
تــک تک افرادی اســت کــه روی کره زمین 
زندگی می کنند.وی افزود: سرمایه های معنوی 
نســل آینده را به امانت گرفته ایم و امیدواریم 
بــا اقدامات در حال انجام، این امانت را همین 
گونه و یا با شرایط بهتر به آن ها تحویل بدهیم.
مدیرکل حفاظت محیط زیســت خوزستان با 

بیان اینکه همه باید برای به حداقل رســاندن 
چالش های زیست محیطی کمک کنند، گفت: 
به تغییرات اقلیمی گرفتار شده ایم که در حال 
متاثر کردن کل دنیا است. این تغییرات اقلیم 
منجر به کاهش شدید باران، تولید بیش از حد 
CO۲ و آتش ســوزی های ناشــی از تغییرات 
اقلیم و گرم شدن زمین شده اند.میرشکار بیان 
کرد: هر زیســتگاه و اکوسیستمی یک آستانه 
تحمــل دارد و اگر درجه حرارت، شــوری و 
شــرایط مختلف از آســتانه تحمل رد شود، 
اکوسیستمی زیســتگاه دچار خلاء  خدمــات 
می شــود. پیش قراولان انسان ها حیات وحش 
و زیســتگاه های ما هستند که اگر نابود شوند 
ما هم زندگی مناسب و خوبی روی کره زمین 

نخواهیم داشت.
لزوم بازچرخانی پساب ها و پسماندها

وی با تاکید بر بازچرخانی پساب ها و پسماندها 
عنوان کرد: بــرای جلوگیری از مواجهه با آثار 
تغییرات اقلیم باید انســان با اطلاع رسانی، از 

مصرف گرایی خارج شود. باید اقتصادی جدید 
بر پایه مباحث اکولوژی و اکوسیستم پایه و با 
مبنای بازیافت داشته باشیم.مدیرکل حفاظت 
محیط زیست خوزستان در خصوص وضعیت 
آبگیری تالاب های خوزســتان افزود: بر اساس 
اطلاعات موجود تا پایان تیرماه، تالاب شادگان 
۷۴ درصــد، تــالاب هورالعظیــم ۴۰ درصد، 
تــالاب بامدژ ۵۷ درصد، تــالاب میانگران ۶۵ 
درصــد و تالاب شــیمبار ۴۲ درصد آب دارد.
وی با بیان اینکه تبخیر در تالاب ها بسیار بالا 
اســت، گفت: با توجه به گرمای هوا و تبخیر 
شــدید، اگر حق آبه ها اختصاص داده نشــود 
متاســفانه احتمال دارد وضعیــت تالاب های 
خوزستان رو به افول برود و در نتیجه خدمات 

اکوسیستمی آن ها کاهش یابد.
میرشکار با بیان اینکه وقوع آتش سوزی ها یکی 
از عواملی است که موجب گرم شدن کره زمین 
می شود، عنوان کرد: در چهار پنج ماه ابتدایی 
امســال حدود ۱۸ آتش ســوزی با مســاحت 

۶۳.۸۶ هکتار در خوزســتان رخ داده اســت. 
این آتش سوزی ها در پارک ملی کرخه، پارک 
ملی دز، مناطق حفاظت شــده مانند شیمبار 
و میشــداغ بوده اند.مدیــرکل حفاظت محیط 
زیست خوزستان گفت: در این آتش سوزی ها 
درختان پده، گز، بلوط و مراتع و بســیاری از 

آشیانه های پرندگان به شدت آسیب دیدند. 
وقوع ۲۵۷ تخلف زیست محیطی 

از ابتدای سال
وی با اشــاره به عملکرد یگان حفاظت محیط 
زیست خوزســتان، بیان کرد: از ابتدای امسال 
۲۵۷ مورد تخلف زیست محیطی رخ داده و در 
این خصوص ۲۵۰ پرونده قضایی تشکیل شده 
اســت و هفت پرونده مختومه شــده اند. ۳۲۹ 
متخلف نیز به مراجع قضایی معرفی شــده اند.

میرشکار افزود: در این مدت حدود ۲۶ قبضه 
سلاح مجاز، دو قبضه ســلاح غیرمجاز، ۱۷۴ 
مورد اداوات مانند الکتروشوکر، فشنگ و مولد 
برق نیز از متخلفان کشف و ضبط شده است.

مدیرکل حفاظت محیط زیســت خوزســتان 
گفت: ۱۸۵ پرونده حقوقی در این زمینه شکل 
گرفته که ۹۰ پرونده مربوط به شــکار و صید 
غیرمجاز، ۲۳ پرونده درمورد تخریب و تصرف 
۱۴۲ هکتار از اراضی تحت مدیریت، ۴۹ مورد 
آلودگی، ۱۷ مورد ســوزاندن کاه و کلش و ۲۳ 
مورد متفرقه در ســطح خوزستان بوده است.
وی با اشاره به شاخص کیفی هوای اهواز بیان 
کرد: بر اســاس ذرات با اندازه ۱۰ میکرون، در 
پنج ماهه امسال در استان خوزستان ۱۲۵ روز 
پاک، قابل قبول و سالم و ۱۶ روز ناسالم برای 
گروه های حساس داشته ایم که شرایط نسبت 
به ســال های گذشته شــرایط کمی بهتر شده 
است و امیدواریم این روند ادامه یابد.میرشکار 
افزود: بر اساس ذرات با اندازه ۲.۵ میکرون نیز 
در اســتان خوزستان در پنج ماهه امسال، ۵۳ 
روز پاک، قابل قبول و ســالم و ۴۹ روز ناسالم 
داشــته ایم.وی با اشاره به پیگیری رفع مسائل 
پســماندها عنوان کرد: باید بخشی از عوارض 
آلایندگی برای مدیریت صحیح پسماند هزینه 

شوند.
استفاده از ظرفیت های زیستی

برای تامین معیشت پایدار
میرشــکار با اشــاره به صید با الکتروشوکر در 
تالاب هــا و رودخانه ها گفت: آمــوزش، فعال 
شــدن ســازمان های مردم نهاد و استفاده از 
ظرفیت سران عشایر از برنامه های این اداره کل 
در حــوزه پیشــگیری و آموزش اســت. برای 
جلوگیری از صید با الکتروشوکر، یگان ادارات 
شهرستان ها فعال هستند و به صورت مستمر با 
متخلفان برخورد می کنند.وی عنوان کرد: سند 
توسعه گردشگری تالاب شادگان در خوزستان 
تدوین و به سازمان ها و وزارت خانه های مربوطه 
ارسال شده است که در گیر و دار نهایی کردن 
و ســپس ابلاغ آن هســتند تا اجرایی شــود.
مدیرکل حفاظت محیط زیســت خوزســتان 
گفت: باید از ظرفیت های زیستی مناطق برای 
تامین معیشت پایدار مردم استفاده شود.وی با 
اشاره به در پیش رو بودن اربعین حسینی)ع( 
گفت: حفظ محیط زیست یکی از مبانی است 
که دین مبین اسلام بر آن تاکید داشته است 
در حرکت هــای دینی و مذهبی هــم از این 
ظرفیت ها برای حفظ محیط زیســت استفاده 

می کنیم.
میرشکار افزود: امسال برنامه ریزی شده است 
که حضور ســفیران محیط زیست در مراسم 
اربعین اجرایی شود و ۷۲ محیط بان با اعطای 
هدایای زیســت محیطی به اســتفاه کمتر از 
ظــروف یکبارمصــرف و آلودگی های محیط 
کمک کنند.مدیرکل حفاظت محیط زیســت 
خوزستان گفت: امیدواریم این حرکت مذهبی 

بین المللی به حفظ محیط زیست ختم شود.

مدیر عامل شرکت گاز استان ایلام :
 CGS ۳ روستا،۳۰ واحد صنعتی  و یک ایستگاه

در هفته دولت امسال گازدار می شود

گروه شهرستانها: مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام گفت: در هفته دولت 
امســال طرح گازرسانی به ۳ روســتا ، ۳۰ واحد تولیدی و صنعتی؛ ایستگاه 
CGS دوم ســیروان افتتاح و ایســتگاه CGS دوم ایــلام نیز کلنگ زنی 
می شــود.به گزارش روابط عمومی شرکت گاز اســتان ایلام؛ محمود کشاورز 
افزود: در هفته دولت امســال ۳ روســتای کاور توره طــاق و هاویان از توابع 
دهلران ، بلوطستان شوهان از توابع ملکشاهی و ۳۰ واحد تولیدی و صنعتی 
از جمله نیروگاه صبا یک دهلران، ۲ کارخانه آجر، کارخانه آسفالت و صنایع 

کوچک و غیره گازدار خواهند شد.
وی اظهار داشــت: برای گازرســانی به این تعداد روســتا، صنایع و ایستگاه 
CGS دوم ســیروان بیش از ۲۹۰ میلیارد ریــال از محل اعتبارات داخلی 
شرکت ملی گاز ایران هزینه شده است.مدیرعامل شرکت گاز استان تصریح 
کرد: ایســتگاه CGS دوم ســیروان برای تأمین گاز پایدار مناطق شهری و 
روستایی شهرستان سیروان و تأمین فشار مناسب گاز برای کارخانه سیمان 
 CGS ایلام افتتاح و به بهره برداری می رسد.کشــاورز از کلنگ زنی ایستگاه
دوم ایلام در هفته دولت خبر داد و گفت: این ایســتگاه به منظور تأمین گاز 
پایدار شهر ایلام و انجام پدافند غیرعامل برای مواقع بحرانی و اضطراری و به 
جهت جلوگیری از قطع گاز  کلنگ زنی خواهد شد که برای اجرای آن ۵۰۰ 

میلیارد ریال اعتبار هزینه می شود.

قرارگاه امنیت غذایی استان اصفهان برگزار شد
گروه شهرستانها: میزان جوجه ریزی شهرستان ها مورد رصد قرار گرفت 
و مشکلات پیش روی پرورش دهندگان مرغ گوشی در شهرستان ها بررسی 
شد.در این نشست با ریاست دکتر ایراندوست معاون بهبود تولیدات دامی  وبا 
حضور معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی، معاون توســعه بازرگانی و صنایع 
کشــاورزی، مدیر امور طیور، مدیر خدمات بازرگانــی، دکتر رضایی معاون 
سرپرســتی بانک کشــاورزی استان و نماینده شرکت پشــتیبانی اموردام و 
رئیس اداره روابط عمومی  و نیز حضور برخط مدیریت های جهادکشــاورزی 
شهرستان ها و نماینده دامپزشکی در سالن شهید هزار دستان برگزارشد. در 
این نشست میزان جوجه ریزی شهرستان ها مورد رصد قرار گرفت و مشکلات 
پیش روی پرورش دهندگان مرغ گوشــی در شهرســتان ها که شامل تامین 
نهاده تغذیه طیور، جوجه یک روزه، نقدینگی سرمایه در گردش و اطمینان از 
خرید مرغ تولیدشده مورد توجه و ازسوی مسئولین مربوطه پاسخ داده شد. 
در این نشست آقای مهندس شریفی میزان تهسیلات پرداختی به بخش دام 
،طیور و آبزیان را ۱۴۶۰ میلیارد تومان اعلام نمود. آقای دکتر ایراندوســت 
معاون بهبود تولیدات دامی هدف از برگزاری منظم و برنامه ریزی شده قرارگاه 
امنیت غذائی استان را اینگونه اعلام نمود: پایداری تولید محصولات کشاورزی 
بویژه محصول پرمصرف گوشت ســفید مرغ مورد نیاز استان و صادرات آن 
اســت و همچنین توجه به افزایش بهــره وری در تولید و رفع موانع تولید و 

توجه به توسعه فعالیت ها بصورت زنجیره های تولید در سطح استان است.

شهرک تولید محتوا زمینه اشتغال هزاران نفر را 
مهیا  می کند

گروه شهرســتانها - ناهید نقدی: نماینده قزوین، البرزوآبیک درمجلس 
شورای اسلامی درنشست خبری با اهالی رسانه استان قزوین که به مناسبت 
پاسداشــت روزخبرنگار برگزارشد اظهارداشت:شــهرک تولید محتوا زمینه 
اشــتغال هزاران نفر را مهیا می کند. نماینــده قزوین، البرزوآبیک درمجلس 
شورای اســلامی گفت: ایده شــهرک تولید محتوا اولین بارازسوی اینجانب 
مطرح شــد و امروز وارد فازعملیاتی شــده وبا کمــک اداره اوقاف این طرح 
کلید خورده و می تواند برای هزاران کارشــناس و هنرمند شغل ایجاد کند.

سیاهکلی در ادامه اظهارداشت: در سه سالی که در مجلس بودم سعی کردم 
حرف مــردم را بزنم و همه نطق های من برگرفته از دیدگاه و نظر مردم بود 
و در این راســتا در سفرهایی که به شــهرها و روستاها دارم و نیز دیدارهای 
مردمی  بدقت حرف مردم را می شــنوم و ســعی می کنم صدای آنها باشم و 
این موضوع در اســتیضاح وزیر صمت در موضوع خودرو مشهود بود.نماینده 
قزوین درمجلس شورای اسلامی گفت: با واردات خودرو و اقدامات انجام شده 
خوشبختانه مافیای خودرو شکست خورده و قیمت ها همچنان نزولی است.

ایشان بیان کرد: موضوع خودرو با سختی های خاص خود به سرانجام رسیده 
و بزودی اتفاقات بهتــری در این زمینه رخ خواهد داد و در زمینه فولاد هم 
ورود کرده ایم و بزودی موضوع لوازم خانگی را در دســتور بررسی داریم که 

به نتایج خوبی به نفع مردم خواهد رسید.
نماینده قزوین؛ البرزوآبیک درمجلس شــورای اســلامی تصریح کرد: دراین 
مدت تلاش کردیم درکنار رســیدگی به امورمردم استان در سطح ملی نیز 
تاثیرگذار باشــیم و موضوعات مهم کنترل قیمت خودرو و برخورد با مافیای 
خودرو،حل مشــکل اراضی اوقافی ومنابع طبیعی، نصب دوربین درمحاکم، 
ایجاد استخرهای معیشتی، نهضت لوله و روکش آسفالت جاده های روستایی 
را با جدیت دنبال کردیم وبه نتیجه های بسیارخوبی رسید.وی بیان کرد: کار 
دیگری که با جدیت ازســوی اینجانب صورت گرفت، دعوت از قرارگاه خاتم 
و قرارگاه امام حســن مجتبی)ع( برای حضور در استان قزوین برای اجرای 
پروژه های زیربنایی و عمرانی بود که خوشــبختانه این کار مهم انجام شــده 

است.
سیاهکلی اضافه کرد: این مجلس تصمیم گرفت به ایرانی ها نیز نفت بفروشد 
و با این ظرفیت توانســتیم با همراهی اســتاندار پای قرارگاه را به قزوین باز 
کنیــم و با ۱۴ هزار میلیارد تومان اعتبارات محرومیت زدایی کارهای بزرگی 
را عملیاتی کنیم.وی اظهارداشــت: قرارگاه امام حسن مجتبی)ع( قرار است 
در مدت ســه ســال ۱۵۰۰ کیلومتر جاده سازی و آسفالت را در استان اجرا 
کند و در شــرایطی که میانگین روکش آسفالت در ۴۰ سال گذشته حدود 
۷۰ کیلومتر در ســال بود با این اقدام انقلابی قرار است سالانه ۵۰۰ کیلومتر 
از جاده های روســتایی و شهری آســفالت و بهسازی شود و با این کار تا سه 
ســال آینده همه روستاهای بالای بیست خانوار از جاده مناسب و استاندارد 
برخــوردار شــده و جاده های خاکی حــذف می شود.ســیاهکلی بیان کرد: 
همچنین با کمک قرارگاه ۲۱۸ روستا آبرسانی،  ۲۰۰ استخرمعیشتی با یک 
هزار میلیارد تومان اعتباراحداث، ۵۰۰ کیلومتر لوله گذاری برای انتقال آب و 

یک هزارواحد مسکونی برای محرومان ساخته خواهد شد.
وی اظهارداشت: هفت برابربودجه امسال استان با قرارگاه خاتم وامام حسن 
مجتبی)ع( قرارداد منعقد شده و مسئولان بدانند که هزینه کردن اعتبارات و 
بودجه ها ازدریافت آن سخت تر است وامسال باید برای حدود ۳۵هزارمیلیارد 
تومان بودجه پیش بینی شــده و وارد شده به استان مدیریت درستی داشته 
باشــیم تا توسعه استان محقق شــود.این نماینده گفت: کلید توسعه استان 
قزوین از ســال قبل کلید خورده و امســال و سال آینده ایام بسیار پر کاری 
داریم و ما هم نظارت را بیشــتر خواهیم کرد تــا این اعتبارات حیف و میل 

نشده و در مسیر درست هزینه شود.
سیاهکلی همچنین درخصوص سفر وزیر میراث فرهنگی به استان هم گفت: 
آقای ضرغامی دو نوبت به اســتان قزوین ســفر کردند و دستاوردهای خوبی 
برای استان داشتند و برای نمونه با تفویض اختیارات خود به مدیرکل میراث 
فرهنگی اســتان اجازه دادند در خصوص حریم دریاچه اوان و قلعه الموت و 
امامزاده حســین تصمیمات استانی گرفته شود و در سفر دوم هم برای قلعه 
لمبسر، الموت و توسعه گردشگری برنامه ریزی مدونی شد که اهالی الموت 
در اجرای طرح های گردشــگری در اولویت باشند و بزودی دستاوردهای آن 

مشخص خواهد شد.

اخبار کوتاه

ســلاجقه گفت: ســطوح کشــاورزی حاشیه 
دریاچه ارومیــه افزایش یافته اســت، و نیاز 
اول در احیای این دریاچه اجرای طرح تغییر 

الگوی کشت است.
رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت در 
جلسه ســتاد اســتانی احیای دریاچه ارومیه  
با اشــاره به اینکه سطوح کشــاورزی حاشیه 
دریاچه ارومیــه افزایش یافته اســت، گفت: 
نیاز اول در احیای ایــن دریاچه اجرای طرح 
تغییر الگوی کشت است و باید با اجرای طرح 
تغییر الگوی کشــت به صورت مشــارکتی به 
فکر مدیریت سیســتم احیا شد.علی سلاجقه 
افــزود: از مردم و کشــاورزان حوضــه آبریز 
دریاچه ارومیه انتظار داریم کمک حال دولت 

برای احیای این دریاچه باشــند و از کشــت 
محصولات پرآب بر خودداری کنند.

وی با اشاره به مسیر های انتقال آب به دریاچه 
ارومیه اظهار کرد: برخی با گذاشــتن پمپ در 
مسیر انتقال آب به فکر پرُ کردن استخر های 
شخصی در باغاتشــان هستند که این کار در 

راستای احیای دریاچه نیست.
معاون رئیس جمهور ادامه داد: مدیریت واحد، 
برنامه ریزی مناسب و مشارکت مردمی می تواند 
در راســتای تــلاش دولت بــرای احیای این 

دریاچه باشد.
ســلاجقه گفت: یکــی از خوراک های خبری 
رســانه های معانــد بــه ســمت ایــن اتفاق 
زیســت محیطی اســت و دولت را مقصر آن 

می شناسانند در حالی که روند این خشکی از 
سال ها قبل و حدود ۲۵ سال پیش آغاز شده 
که دست کاری های انسان در طبیعت یکی از 

عوامل این روند خشکی است.
وی افزود: رسانه ها با تببین اقدامات و وضعیت 
و با آگاهی دهی بــه مردم درخصوص تبخیر 
شــتابدار دریاچه در فصل تابستان به سمت 

جذب مشارکت مردمی بروند.
رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست اظهار 
امیــدواری کرد کــه طبــق پیش بینی های 
کارشناســان درفصل پاییر بارش باران خوبی 
داشــته باشــیم و از این رو تلاش های دولت 
در کار های ســخت افزاری این احیا بی نتیجه 

نماند.

روزانه صدها هزارتن انواع زباله در شــهرها و 
روســتاها تولیــد می شــود، زباله هایی که در 
اصطــلاح از آنها به عنوان طــلای کثیف یاد 
می شــود.روزانه صد ها هزارتن انــواع زباله در 
شهر ها و روستا ها تولید می شــود، زباله هایی 
که در اصطلاح از آن ها به عنوان طلای کثیف 
یاد میشود، چرا که کشور های توسعه یافته با 
تفکیک این مواد ارزشمند از مبدا و در نتیجه 
بازیافــت، ضمن کاهــش چالش های محیط 
زیستی، از آن ها به عنوان محرکی برای توسعه 
و رشــد اقتصادی بهره می گیرند.در ایران اما 
سال ۱۳۸۴ با هدف ســاماندهی و بهره وری 

حداکثــری از زباله ها و پســمانده ها آیین نامه 
اجرایی قانون مدیریت پســماند ها به تصویب 
مجلس شــورای اسلامی رســید، آیین نامه ای 
که براســاس ماده ۴ آن مدیریت های اجرایی 
پسماند های عادی، باید طرح جامع و تفصیلی 
مدیریت پسماند را به گونه ای تهیه کنند که در 
مراکز استان ها و همچنین شهر های با جمعیت 
بیش از یک میلیون نفر تا پایان سال ۱۳۹۰ و 
در سایر شهر ها و روستا ها تا پایان سال ۱۳۹۲، 
همه پســماند های عادی را به صورت تفکیک 
شده جمع آوری کنند.از طرفی بر اساس آمار 
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که داده هــای آماری جمعیتی به روز را درباره 
تمامی کشــور ها ارائه می دهد( در سال ۲۰۲۱ 
ایران رتبه ۱۷ در تولید زباله را داشــت که بر 
اساس آن به طور میانگین سرانه تولید زباله در 
جهان به ازای هر فرد ۲۵۰ تا ۳۰۰ گرم در روز 
و در ایران ۶۰۰ گرم اســت که از تولید بالای 
زبالــه در ایران و ضرورت اجرای طرح تفکیک 
خبر می دهد.موضوعی که در این ســال ها در 
برخی نقاط مختلف کشــور اجــرا و در برخی 
دیگر نیــز تنها به صورت مقعطی اجرا شــده 

است.
روزانه ۷۷۰ تن زباله در استان تولید می شود

ســارایی معاون حفاظت محیط زیست استان 
ایلام با اشــاره به اینکه بیش از ۷۷۰ تن زباله 
در استان تولید می شــود گفت: از این میزان 
بیش از ۲۲۰ تن مربوط به شــهر ایلام اســت 
که بــه صورت درهــم و غیراصولی به جایگاه 
»هردراز« منتقل می شود.ســارایی ادامه داد: 
سرانه تولید زباله درایلام به ازای هر نفر در روز 
بیش از ۱۰۰۰ گرم است که نسبت به میانگین 
کشوری حدود ۲ برابر اســت.معاون حفاظت 
محیط زیســت اســتان تاکید کرد: از میزان 
زباله های تولیدی شهر ایلام بیش از ۷۵ درصد 

آن قابلیت جداسازی و بازیافت را دارند که این 
امر در ایلام انجام نمی شود.حســن که مغازه 
ساندویج فروشی در شهر ایلام دارد در این باره 
می گوید: در این مغازه روزانه بیش از ۲۰۰ جلد 
نوشیدنی پلاستیکی و شیشه ای مورد استفاده 
قرار میگیرد که متاســفانه شــهرداری بدون 
تفکیــک آن ها را از ما تحویــل می گیرد.خانم 
رضایی خانه دار ایلامی نیز با اشاره اینکه هیچ 
تفکیکی میان زباله های تر و خشــک از سوی 
شهرداری صورت نمیگیرد گفت: ما زباله ها را 
به صورت تفکیک شده در منزل قرار میدهیم، 
اما شهرداری هیچ باکسی ندارد که کیسه ها را 

به صورت جدا از هم در ان قرار دهیم.
کرمی معاون خدمات شــهری ایلام نیز با بیان 
اینکه طرح تفکیک از مبدا به صورت مقطعی 
در ایلام اجرا شده اســت بیان کرد: این طرح 
در ســال های ۱۳۹۹، ۱۴۰۰ ونیمه اول سال 
۱۴۰۱ تنها در بخش هایی از شــهر، توســط 
بخش خصوصی انجام گرفــت که هم اکنون 
انجام نمی گیرد.کرمی تصریح کرد: نبود اعتبار، 
عدم مخزن گذاری کافی، تعداد کم غرفه های 
بازیافتی و نبــود کارخانه بازیافت از مهم ترین 
دلایــل عدم اجرای این طرح در ایلام اســت.

معاون خدمات شهری ایلام از پیگیری ها برای 
اجرای دوباره این طرح در شهر ایلام خبر داد 
و گفت: نامه نگاری ها از طریق شــورای شهر 
انجام گرفته و در صــورت اختصاص اعتبار و 
تقویت زیرساخت ها این طرح در اینده نزدیک 
اجرا می شود.محمدی مدیرکل حفاظت محیط 
زیست اســتان ایلام با اشاره به مشکلات عدم 
اجرای طرح تفکیک زباله عنوان کرد: مدیریت 
ســنتی این حجــم از زباله، ســالانه ها صد ها 
میلیون تومان هزینه به شــهر ها وارد می کند 
واز طرفی نیز مشــکلاتی همچــون آلودگی 
هوا، آب و خاک را به وجــود آورده و با تولید 
گاز های گلخانــه ای اثرات مخربی را بر محیط 
زیست می گذارند. محمدی افزود: طرح احداث 
کارخانــه بازیافت چند ســال پیش تصویب و 
قرار بود با مشارکت بخش خصوصی دربخش 
صالح آباد اجرایی شود، اما هم اکنون این طرح 
بلاتکلیف اســت؛ و کلام اخــر اینکه تفکیک 
زبالــه و بازیافت آن، گامی مهم در جهت حفظ 
و ارتقای ســلامت محیط زیســت است که با 
اجرای صحیح و اموزش شــهروندان می تواند 
منجر توسعه اقتصادی و رشد و پویایی شهر ها 

و روستا ها شود.

بــا تصویب لایحه تصویب منطقه ویژه اقتصادی ســرخس 
به منطقه آزاد تجاری-صنعتی، مدیران این منطقه تدوین 
طرح جامع مرتبط بــا آن را کلید زده اند.به گزارش ایلنا از 
مشهد، یکشنبه گذشته بود که نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی کلیات و جزئیات لایحه ایجاد منطقه آزاد تجاری-
صنعتی ســرخس را تصویب کردند. در جریان بررسی این 
لایحه که همراه با گزارش کمیســیون اقتصادی مجلس در 
نشست علنی پانزدهم مرداد ماه ارائه شد، علاوه بر تصویب 
کلیات لایحه با ۱۶۳ رای موافق، ماده واحده لایحه مذکور 
نیز بــا ۱۷۱ رأی موافق از مجمــوع ۲۲۱ رای به تصویب 
رســید. در این ماده واحده آمده است: به دولت اجازه داده 
می شود در استان خراسان رضوی در محدوده  خارج از نقاط 
جمعیتی، منطقه آزاد تجاری- صنعتی ســرخس را ایجاد 
کند.رئیس هیئت مدیره منطقه ویژه اقتصادی ســرخس با 

اشــاره به تصویب این لایحه اظهار کرد: با تبدیل شدن این 
لایحه بــه قانون پس از تایید شــورای نگهبان و ابلاغ آن، 
مــا طرح جامع منطقه را با اتکا به اســناد و طرح های ملی 
بالادســتی تدوین و ارائه خواهیــم کرد.محمدرضا برهمند 
افــزود: پیش بینی می کنیم این طرح جامع طی یک ســال 
ونیم آینده تکمیل شود و پس از آن برای تصویب به شورای  
عالی مناطق آزاد ارائه خواهد شــد و این شورای نیز طبق 
قانون حداکثر ظرف شــش ماه پس از دریافت طرح جامع، 
نســبت به تصویب آن اقدام و مراتب را بــرای اجراء ابلاغ 
خواهد کرد.برهمند درباره ویژگی ها و فرصت های حاصل از 
تبدیل این لایحه بــه قانون نیز گفت: منطقه آزاد تجاری-
صنعتی بر اساس قانون چگونگی اداره مناطق آزاد تجاری-
صنعتی و اصلاحات بعدی آن اداره خواهد شــد. وی افزود: 
اعمــال امتیازهای قانونی مربوط بــه ورود و خروج کالا به 

اســتثنای مواد، کالاها، تجهیزات و ماشین آلات مورد نیاز 
طرح های سرمایه گذاری و توسعه ای مناطق، در این منطقه، 
بسته به تایید محصور شدن محدوده منطقه ویژه اقتصادی 
سرخس توسط گمرک و اســتقرار آن در مبادی ورودی و 
خروجی منطقه اســت. وی در ادامه گفــت: علاوه  بر این، 
دبیرخانه شــورای عالی مناطق آزاد تجاری-صنعتی و ویژه 
اقتصادی مکلف است هر شش ماه یک بار گزارش عملکرد 
منطقه آزاد تجاری-صنعتی ایجاد شده به موجب این قانون 
را تهیه و به کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی ارائه 
کنند.نمایندگان دولت و مجلس نیز در جلسه علنی بررسی 
و تصویب این لایحه بر اهمیــت آن تاکید کردند که مرور 
آن، چرایــی نیاز ســرخس به حمایت های ویژه را روشــن 
می کند.دبیر شــورای عالی مناطق آزاد تجاری-صنعتی و 
ویژه اقتصادی در این جلسه علنی اظهار کرد: منطقه ویژه 

اقتصادی سرخس در حال حاضر از اهمیت ویژه ای برای ما 
برخوردار است.حجت الله عبدالملکی افزود: هر چند برخی 
مطرح می کنند کارکرد مناطق آزاد طبق انتظارات نبوده که 
البته درست هم اســت اما مهم ترین موضوع در این حوزه، 
ثبات قوانین و مقررات است که نیازمند زیرساخت حقوقی 
محکمی اســت تا ســرمایه گذاران بتوانند برنامه ریزی بلند 
مدتی داشته باشند.رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس نیز 
گفت: بیشــترین ظرفیت برای کمک به صادرات در منطقه 
شرق و شمال شرق کشور که می تواند محقق شود، مربوط 
به سرخس است.محمدرضا پور ابراهیمی داورانی با اشاره به 
مزیت های این منطقه خاطرنشان کرد: فرودگاه، دسترسی 
ریلی و نیز وجود ۱۲۰ واحد اقتصادی در ســرخس، بخشی 
از ظرفیت هایی است که موجب می شود این منطقه صادرات 

محور شود.

معاون رئیس جمهوری عنوان کرد

تغییر الگوی کشت ضرورت اجتناب ناپذیر برای احیای دریاچه ارومیه

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان ایلام خبر داد

نبود کارخانه بازیافت، چالشی پیش روی طرح تفکیک زباله

طرح جامع منطقه آزاد سرخس تدوین می شود



مدیرکل حفاظت محیط زیست استان خوزستان عنوان کرد

تبخیر شدید آب تالاب های خوزستان 
ثبت ۴۹ روز ناسالم از ابتدای امسال


